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PROTOKÓŁ Nr  XVII/2011 

z XVII  sesji  Rady Miasta Szczecinek,  

odbytej w sali konferencyjnej Urz ędu Miasta Szczecinek 

w dniu 10 listopada 2011r. 

 

Ustawowy skład Rady Miasta:  21 radnych.  Początkowo obecnych 18 radnych. Spóźniony radny 

Andrzej Modrzejewski, i od tej pory (tj. od pkt 4 porządku obrad) obecnych 19 radnych.  

Nieobecni radni: Marek Ogrodziński i Janusz Rautszko.  

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− o godz. 9:00 otworzył sesję przedstawiając porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr LIII/547/10 Rady Miasta Szczecinek z dnia 8 listopada 

2010r. w sprawie ustalenia wzorów formularzy informacji i deklaracji na podatek od 

nieruchomości, rolny i leśny. 

4. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

5. Uchwała w sprawie wysokości stawek podatku od środków transportowych.  

6. Uchwała w sprawie obniŜenia ceny skupu Ŝyta do celów wymiaru podatku rolnego. 

7. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

terenu „Pilska” w Szczecinku. 

8. Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości stanowiących własność Miasta Szczecinek. 

9. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na wydzierŜawienie nieruchomości stanowiących własność 

Miasta Szczecinek. 

10. Uchwała w sprawie ustanowienia pomnika przyrody na terenie miasta Szczecinek. 

11. Uchwała w sprawie programu współpracy Miasta Szczecinek z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku  

o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie na rok 2012. 

12. Uchwała w sprawie zmiany regulaminu przyznawania stypendiów uczniom i studentom. 

13. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie cen za usługi przewozowe środkami miejskiej 

komunikacji zbiorowej. 

14. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Szczecinek. 

15. Informacja w sprawie podmiotów, w których jest wykonywana kara ograniczenia wolności oraz 

praca społecznie uŜyteczna. 

16. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Szczecinek. 

17. Wnioski i zapytania radnych. 

18. Zamknięcie  sesji. 

 

Ad.2.  

Protokół z poprzedniej sesji z dnia 28.10.2011r. został przez Radę Miasta przyjęty jednogłośnie  

18 głosami „za”. 

 



 2

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− przed przystąpieniem do realizacji pkt 3 porządku obrad poinformował, Ŝe obecni na sali uczniowie 

L.O. im. KsięŜnej ElŜbiety w Szczecinku chcieli z okazji Święta Niepodległości wręczyć Radnym oraz 

Burmistrzom kotyliony okolicznościowe; 

− po wręczeniu kotylionów przystąpił do kontynuowania realizacji porządku obrad. 

 

Ad.3.  

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud Ŝetowo-Ekonomicznej: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie, 

− przypomniał uzasadnienie projektu uchwały. 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− w kwestii porządkowej poinformował, Ŝe w związku z opublikowaniem nowego przepisu prawnego 

zmieniającego ustawę o samorządzie gminnym zachodzi konieczność uzupełnienia  

w poszczególnych uchwałach podstawy prawnej o Dziennik Ustaw, w którym opublikowano 

najnowsze zmiany, 

− wyjaśnił, Ŝe to nie wymaga przegłosowywania. 

 

Czesław Podkowiak mecenas: 

− potwierdził, Ŝe to nie jest zmiana projektu uchwały, 

− w niektórych gminach w podstawach prawnych w podejmowanych uchwałach wskazuje się tylko 

pierwszy Dziennik Ustaw z dopiskiem „z późniejszymi zmianami”, 

− w Szczecinku w uchwałach Rady Miasta wymieniane są wszystkie Dzienniki Ustaw, w których 

opublikowano zmiany danej ustawy, i jest to praktyka właściwsza. 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− w związku z brakiem dalszych uwag przystąpił do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 18 głosami „za” podjęła: 

uchwał ę Nr XVI/124/2011 

 w sprawie zmiany uchwały Nr LIII/547/10 Rady Miast a Szczecinek z dnia 8 listopada 2010r.  

w sprawie ustalenia wzorów formularzy informacji i deklaracji na podatek od nieruchomo ści,  

rolny i le śny. 

Ad.4.   

W trakcie omawiania projektu uchwały ujętej w pkt 4 porządku obrad, do zebranych dołączył spóźniony 

radny Andrzej Modrzejewski. Od tej chwili obecnych na sesji 19 radnych. 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
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Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud Ŝetowo-Ekonomicznej: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie przy 4 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”, 

− wzrost podatków lokalnych w przypadku podjęcia proponowanych uchwał podatkowych wyniesie ok. 

1,5 mln zł, 

− gdyby zastosować warianty maksymalnie dopuszczalne ustawą, średni wzrost podatków wyniósłby 

ok.4,5 mln zł, 

− proponując takie stawki, Burmistrz rezygnuje z dochodu w kwocie ok. 3 mln zł, co będzie wymagało 

wyjaśnienia przed RIO. 

 

Roman Matuszak Klub Radnych Wspólnota Samorz ądowa: 

− przeprosił, Ŝe nie mógł być obecny na posiedzeniu Komisji, przez co zamiast na tym posiedzeniu musi 

teraz na sesji zgłosić kilka uwag, 

− uwaŜa, Ŝe wzrost podatku od nieruchomości jest bardzo wysoki, tj. przeciętnie o ok.15% w stosunku 

do roku 2011, 

− gdy Rada Miasta w ubiegłym roku uchwalała podatek na rok bieŜący, to skala wzrostu wynosiła  

ok. 3 %, 

− rozumie, Ŝe przyszedł czas na spłacanie zaciągniętych kredytów, 

− proponowany wzrost podatków spowoduje w 2012r. wzrost przychodów do BudŜetu Miasta  

o ok. 3 mln zł, 

− od lat nie było takiej skali wzrostu, jak proponowana obecnie, ale rozumie przyczynę, 

− Klub Radnych Wspólnoty Samorządowej będzie jednak głosował przeciw tej podwyŜce. 

 

Wiesław Drewnowski radny (Forum 2010): 

− stwierdził, Ŝe jako radny nie zmienia obecnie swojej dotychczasowej filozofii dotyczącej pozyskiwania 

pieniędzy przez samorząd na realizację zadań, 

− w praktyce to głównie przedsiębiorcy zapłacą więcej w związku z podwyŜką podatków od 

nieruchomości, ale taka zachodzi konieczność, 

− w ubiegłym roku gmina Karlino zastosowała 100% skalę dopuszczalnej górnej wysokości podatków  

i nikt z tego powodu nie ogłosił upadłości, 

−  miasto Szczecinek nie jest miastem biednym, więc stać mieszkańców na płacenie podatków. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− odpowiadając na uwagi radnego Romana Matuszaka wyjaśnił, Ŝe radny w swojej wypowiedzi popełnił 

dwa błędy, 

− jeden dotyczy tego, iŜ wbrew uwagom radnego, w rzeczywistości podwyŜka podatków  

nie ma bezpośredniego związku ze spłatą kredytów, 

− w drugim chodzi o to, Ŝe proponowana podwyŜka podatków nie obciąŜy mieszkańców ani 

przedsiębiorców w takim stopniu, jak to sugeruje radny Roman Matuszak, 
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− wyjaśnił, Ŝe rozpoczęła się akcja obniŜania deficytu budŜetu państwa i zmniejszania zadłuŜenia 

państwa, 

− jedną z metod jest rozliczania samorządów ze wskaźnika zadłuŜającego, 

− pojawiło się w związku z tym nowe pojęcie „nadwyŜki operacyjnej” , tj. nadwyŜki dochodów bieŜących 

nad wydatkami bieŜącymi (przeznaczanymi między innymi na utrzymanie szkół, przedszkola, słuŜbę 

zdrowia itp.), 

− wydatki bieŜące muszą być pokrywane z dochodów bieŜących, tj. z podatków, 

− ta nadwyŜka operacyjna będzie wnikliwie badana przez Ministerstwo Finansów, 

− od wyniku takiej analizy zaleŜeć będzie moŜliwość brania kredytów przez poszczególne gminy, 

− nadwyŜka  operacyjna powiększana jest o symulowane przychody ze sprzedaŜy mienia komunalnego 

w okresie 3 lat (2011-2014), 

− chodzi o wykazywanie przez 3 lata nadwyŜki dochodów nad wydatkami bieŜącymi, 

− jeśli przedsiębiorcy znajdą się w trudnej sytuacji, to i gmina nie będzie miała swojego udziału  

w podatku dochodowym, 

− natomiast dochody z podatku od nieruchomości są dochodami raczej pewnymi, 

− niepewne są dochody ze sprzedaŜy mienia,  

− jeśli podatki lokalne nie zostaną podwyŜszone, to nie uda się zbilansować wydatków, i nie ma to 

większego związku ze spłatą zadłuŜenia, 

− na wzrost wydatków miasta wpływ mają np. dodatki mieszkaniowe, miasto nie ma przecieŜ wpływu na 

wzrost cen gazu, energii elektrycznej itp., a dodatku mieszkaniowego przysługującego osobom 

uprawnionym nie moŜna nie wypłacać, 

− dotyczy to takŜe wydatków na Ŝłobki, na co subwencji nie ma, 

− dotychczas wypłacane przez MOPS zasiłki stałe w całości finansowane były z budŜetu państwa, 

− od 2012r. 20% tych środków ma zapewnić Miasto, a to wydatek ok. 1 mln zł, 

− nie naleŜy więc straszyć ludzi podatkiem od nieruchomości, 

− podał przykłady konkretnych naleŜności podatkowych po proponowanej podwyŜce, przypadających  

na faktycznie funkcjonujące w Szczecinku przedsiębiorstwa (bez podawania ich nazw), wskazując 

dotychczas płaconą stawkę podatku, i podając stawkę po proponowanej podwyŜce, 

− podał teŜ przykładowe obciąŜenia tym podatkiem gospodarstw domowych, 

− w jednym z konkretnych przykładów wzrost podatku od nieruchomości w 2012r. dla mieszkania  

o pow. 60m2 wyniesie ok.1 zł miesięcznie, 

− wzrost podatku od nieruchomości dla duŜego domu jednorodzinnego z duŜą działką i odrębnym 

garaŜem wyniesie ok. 10zł miesięcznie, 

− duŜy zakład przemysłowy płacący w 2011r. podatek od nieruchomości w kwocie 2,744 mln zł,  

w przyszłym roku zapłaci 3,090 mln zł, tj. miesięcznie o ok. 20 tys. zł więcej, 

− mniejsza firma, która w 2011r. rocznie płaciła 258 tys. zł, w 2012r. zapłaci rocznie 285 tys. zł, czyli  

w całym roku 25 tys. zł więcej, 

− hurtownia budowlana płacąca obecnie 23 tys. zł rocznie, w 2012r. zapłaci 26 tys. zł, czyli w całym 

roku 2,9 tys. zł więcej, 

− z podanych przykładów wynika, Ŝe straszenie podwyŜkami to są mity, 

− gdyby zaproponować maksymalne dopuszczalne stawki nadal nic by się nie stało, 
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− jeśli nie uzyska się nadwyŜki operacyjnej z podatków, to wydatki przewyŜszą dochody i w takiej 

sytuacji przeciwko Burmistrzowi  zostałoby wszczęte postępowanie w sprawie naruszenia dyscypliny 

finansów publicznych, 

− Klub Radnych Wspólnoty samorządowej nie ma więc racji,  

− przed składaniem deklaracji co do głosowania wpierw trzeba wysłuchać argumentów, a nie kierować 

się tylko tym, ze jest się opozycją. 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− przypomniał, Ŝe czas zabrania głosu w danej  dyskusji nie moŜe przekroczyć 5 min, i moŜe być 

przedłuŜony tylko w uzasadnionych przypadkach, 

− konieczność przedstawienia przez Burmistrza uzasadnienia proponowanych stawek podatków naleŜy 

do uzasadnionego przypadku, 

− poprosił radnych, aby pamiętali o przysługującym limicie czasu wypowiedzi. 

 

Paweł Szycko Przewodnicz ący Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej: 

− stwierdził, iŜ po rzeczowym i konkretnym udzieleniu wyjaśnień przez Burmistrza, sam nie powinien 

mieć juŜ nic do powiedzenia, 

− na spotkaniu Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej radni Klubu uzyskali od Burmistrza wszelkie 

wyjaśnienia, 

− Klub Radnych będzie głosował za podjęciem proponowanej uchwały, 

− rozumie, Ŝe Klub Radnych Wspólnoty Samorządowej moŜe być przeciwny, ale w takiej sytuacji, w jaki 

sposób Klub ten proponuje zbilansowanie wydatków z dochodami, albo z jakich wydatków proponuje 

zrezygnować,  

− poza tym, co oznaczają pojęcia „duŜe podatki” lub „małe podatki’, kaŜdy inaczej to rozumie, 

− w Szczecinku podatki są mniejsze,  w porównaniu z wieloma innymi miastami, 

− trzeba na to zagadnienie patrzeć w szerszym kontekście, 

− uwaŜa, Ŝe wzrost podatków nie jest „horrendalny”. 

 

Roman Matuszak radny: 

− stwierdził, Ŝe po wystąpieniu Burmistrza miał więcej nie wypowiadać się na ten temat, ale po 

wystąpieniu radnego Pawła Szycko jest zmuszony zabrać glos ponownie, 

− zastrzegł, Ŝe w swojej poprzedniej wypowiedzi mówiąc o wzroście podatku nie uŜył określenia 

„horrendalny” ale „duŜy”, i miał na myśli skalę wzrostu podatku, 

− wie o tym, Ŝe Minister Finansów wprowadził obostrzenia budŜetowe, ale wie teŜ, Ŝe poziom wydatków 

bieŜących miasta jest wynikiem działań, które miasto zainicjowało kilka lat wcześniej, przed czym Klub 

Radnych Wspólnoty Samorządowej przestrzegał, 

− głosowanie za przyjęciem proponowanej uchwały oznaczałoby dla niego akceptację działań, z którymi 

się nie zgadzał i nadal nie zgadza. 
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Wojciech Knapik radny (SLD): 

− przychylił się do wypowiedzi przedmówcy, iŜ skala wzrostu podatku jest duŜa, w tym dotyczy to 

podatków obciąŜających przedsiębiorców z branŜy turystycznej, 

− poinformował, Ŝe radni SLD ze względów społecznych nie poprą omawianej uchwały. 

 

Marek Bogdanowicz radny: 

− nawiązując do wypowiedzi radnego Wiesława Drewnowskiego nie zgodził się z tezą, Ŝe dla firm to 

nieznaczący wzrost podatku, moŜe ewentualnie dla duŜych przedsiębiorstw, 

− wiele małych firm będzie musiało szukać wewnętrznych oszczędności, 

− zwracając się do radnego Romana Matuszaka dodał, Ŝe proponowana skala podwyŜek podatków jest 

jednak konieczna, aby zbilansować  niezbędne wydatki i zrealizować budŜet. 

 

Wiesław Drewnowski radny: 

− odnosząc się do uwag radnego Marka Bogdanowicza wyjaśnił, Ŝe chodziło mu o sytuację ogólną,  

i nie kwestionuje faktu, Ŝe sytuacja firm jest trudna, 

− ale uwaŜa, Ŝe innej drogi do uzyskania przychodów miasta nie ma,  

− nadejdzie czas, Ŝe Miasto moŜe nie będzie miało co sprzedawać.  

 

Paweł Szycko radny: 

− w pełni zgadza się z wystąpieniem radnego Wiesława Drewnowskiego, 

− w wielu krajach Europy zachodniej nieruchomości komunalne w większości zostały juŜ wyprzedane  

i samorządy pozyskują swoje przychody z podatków, które stały się jedynym źródłem dochodów 

samorządu, 

− uwaŜa, Ŝe Klub Radnych Wspólnoty Samorządowej zapowiedział głosowanie przeciwko podjęciu 

proponowanej uchwały dlatego, Ŝe to nie na tych radnych spoczywa odpowiedzialność za realizację 

zadań Miasta, 

− Klub Radnych Platformy Obywatelskiej ma natomiast świadomość tej odpowiedzialności,  

− uwaŜa, Ŝe mieszkańcy teŜ to rozumieją. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− zauwaŜył, Ŝe wśród radnych znajdują się  trzy osoby, które prowadzą działalność gospodarczą  

(tj. radni: Marek Bogdanowicz, Wiesław Drewnowski i Paweł Szycko), które rozumieją konieczność 

podjęcia proponowanej uchwały, 

− sam teŜ prowadził działalność gospodarczą i wie, jaki procent wydatków firmy stanowią stawki 

podatków od nieruchomości, 

− cieszy  się, Ŝe osoby, których zwiększany podatek ma dotknąć najbardziej, tak zdroworozsądkowo do 

tej kwestii podchodzą. 
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Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− dodał, Ŝe sam równieŜ zalicza się do osób prowadzących działalność gospodarczą, 

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpił do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta 13 głosami „za”, przy 6 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących 

się podjęła: 

uchwał ę Nr XVI/125/2011 

 w sprawie okre ślenia wysoko ści stawek podatku od nieruchomo ści. 

 

Ad.5.  

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud Ŝetowo-Ekonomicznej: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie, 

− odczytał uzasadnienie projektu uchwały. 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpił do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 19 głosami „za” podjęła: 

uchwał ę Nr XVI/126/2011 

w sprawie  wysoko ści stawek podatku od środków transportowych. 

 

Ad.6.  

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud Ŝetowo-Ekonomicznej: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie, 

− podatek ten dotyczy niewielkiej grupy mieszkańców Szczecinka, 

− przedstawił uzasadnienie projektu uchwały. 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpił do głosowania nad podjęciem uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 19 głosami „za” podjęła: 

uchwał ę Nr XVI/127/2011 

w sprawie obni Ŝenia ceny skupu Ŝyta do celów wymiaru podatku rolnego. 
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Ad.7.  

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąc Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorz ądności: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie. 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− zwrócił uwagę, Ŝe radni przed sesją otrzymali załącznik nr 3 do uchwały, dotyczący uwag i wniosków 

zgłoszonych do omawianego planu. 

 

Roman Matuszak radny: 

− zapytał ile wiatraków energetycznych będzie moŜna postawić na danym terenie po uchwaleniu 

omawianego planu ? 

 

Marcin Piernikowski autor projektu planu: 

− wyjaśnił, Ŝe będzie mogła powstać tylko jedna elektrownia wiatrowa. 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpił do głosowania nad podjęciem uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 19 głosami „za” podjęła: 

uchwał ę Nr XVI/128/2011 

w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagos podarowania przestrzennego terenu 

„Pilska” w Szczecinku.  

 

Ad.8.  

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud Ŝetowo-Ekonomicznej: 

− Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− przystąpił do głosowania nad uchwałą. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 19 głosami „za” podjęła: 

uchwał ę Nr XVI/129/2011 

w sprawie zbycia nieruchomo ści stanowi ących własno ść Miasta Szczecinek . 
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Ad.9.  

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− otworzył dyskusję nad projektem uchwały, 

 

Jerzy Kania Przewodnicz ąca Komisji Bud Ŝetowo-Ekonomicznej: 

− Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− przystąpił do głosowania nad uchwałą. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 19 głosami „za” podjęła: 

uchwał ę Nr XVI/130/2011 

w sprawie wyra Ŝenia zgody na wydzier Ŝawienie nieruchomo ści stanowi ących własno ść  

Miasta Szczecinek. 

 

Ad.10.  

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− w związku z nieobecnością Przewodniczącego i Zastępcy Przewodniczącego Komisji Ochrony 

Środowiska, poprosił radną Joannę Pawłowicz o przedstawienie opinii tej Komisji. 

 

Joanna Pawłowicz radna, wchodz ąca w skład Komisji Ochrony Środowiska: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie, 

− przedstawiła uzasadnienie projektu uchwały i wyjaśniła, o które drzewo chodzi, 

− przedmiotowe drzewo to dąb szypułkowy o obwodzie pnia 346 cm, wysokości 33 m i wieku około  

200 lat, 

− drzewo rośnie na terenie parku miejskiego w bezpośrednim sąsiedztwie pomostu rekreacyjnego przy 

wieŜy Przemysława. 

 

Roman Matuszak radny: 

− powołując się na przepisy ustawy o ochronie przyrody stwierdził, Ŝe pomnikiem przyrody moŜe być 

drzewo, które w obwodzie ma co najmniej 370cm, przy czym istnieje moŜliwość obniŜenia  tego 

wymogu w szczególnym przypadku, 

− zapytał, jaki szczególny przypadek ma zastosowanie do tego drzewa, które w obwodzie ma 346cm, 

− zastrzegł, Ŝe i tak będzie głosował za podjęciem uchwały, ale chodzi mu o to, aby uchwała nie została 

zakwestionowana przez organ nadzoru. 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− zasugerował radnemu, Ŝe po swojej lewej stronie ma jedną osobę (tj. radnego Andrzeja 

Modrzejewskiego) kompetentną do udzielenia odpowiedzi, a po swojej prawej stronie drugą osobę 

(radną Joannę Pawłowicz) mogącą wyjaśnić zgłoszoną wątpliwość, 
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− poprosił radną Joannę Pawłowicz o zabranie głosu w tej kwestii.  

 

Joanna Pawłowicz radna: 

− wyjaśniła, Ŝe poza wiekiem  drzewo to ma wiele innych cennych walorów, to bardzo zdrowy okaz, 

− ustanowienie tego drzewa pomnikiem przyrody oznaczać będzie zobligowanie do roztoczenia opieki 

nad nim, 

− na terenie miasta takich większych drzew duŜo nie występuje. 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− poprosił o dodatkowe wyjaśnienie Kierownika Referatu Ochrony Środowiska. 

 

Wojciech Smolarski Kierownik Referatu Ochrony Środowiska: 

− nie wie na jakiej podstawie radny Roman Matuszak wskazuje wymóg obwodu o wielkości 370cm, 

− przepisy ustawy o tym nie mówią. 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− zaŜartował, Ŝe nie tylko prawnikom zdarza się toczyć spory, ale jak widać takŜe i przyrodnikom. 

 

Roman Matuszak radny: 

− poinformował, Ŝe wskaŜe te przepisy w najbliŜszej przyszłości, albo ze swoich uwag się wycofa. 

 

Andrzej Modrzejewski radny: 

− zaŜartował, Ŝe chce zabrać głos jako „prawnik amator” a nie leśnik, 

− zaproponował zmianę treści projektu uchwały uwaŜając, Ŝe jeśli jest ograniczenie wymiarowe  

i następuje od nich odstępstwo, to w treści uchwały naleŜy zawrzeć sformułowania, które kwalifikują to 

drzewo jako pomnik przyrody. 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− zapytał, czy wypowiedź radnego ma traktować jako „propozycję poprawki o nieustalonej treści”? 

 

Andrzej Modrzejewski radny: 

− odpowiedział, Ŝe chodzi mu o uzupełnienie uchwały o treść precyzującą dlaczego to drzewo 

kwalifikuje się jako pomnik przyrody. 

 

Paweł Szycko radny: 

− uwaŜa, Ŝe radna Joanna Pawłowicz wyjaśniła juŜ tę kwestię,  

− skoro drzewo się podoba,  to proponuje podjęcie uchwały bez nanoszenia poprawek. 

 

Andrzej Modrzejewski radny: 

− zaproponował Ŝartobliwie, aby do treści uchwały dopisać, Ŝe „drzewo się podoba”. 
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Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− stwierdził, Ŝe Ŝarty mają swoje granice i nastąpiło chyba ich przekroczenie ze strony Klubu Radnych 

PiS. 

 

Wiesław Drewnowski radny: 

− wyraził zdziwienie, Ŝe Kierownik Referatu nie wie o przepisach, o których mówił radny Roman 

Matuszak, 

− jeśli takie istnieją faktycznie, to nie powinno być trudności z ich odszukaniem, tj. z dotarciem do 

danego rozporządzenia. 

 

Roman Matuszak radny: 

− odnosząc się do wypowiedzi Przewodniczącego Rady Miasta zwrócił uwagę, Ŝe nie ma Klubu 

Radnych PiS, jest Klub Radnych Wspólnoty Samorządowej. 

 

Czesław Podkowiak mecenas: 

− poprosił o przerwę w obradach w celu sprawdzenia, czy i ewentualnie które przepisy stawiają wymóg 

obwodu 370cm. 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− o godz. 10:15 zarządził pięciominutową przerwę w obradach. 

 

Obrady zostały wznowione po przerwie o godz.10:25. Obecnych na sesji nadal 19 radnych. 

 

Czesław Podkowiak mecenas: 

− poinformował, Ŝe nie ma śladu o wydaniu rozporządzenia, o którym mowa w upowaŜnieniu ujętym  

w ustawie, 

− pomimo, iŜ takie upowaŜnienie zostaje zawarte w ustawie, to w praktyce zdarza się, Ŝe akty 

wykonawcze nie są wydawane, 

− w takim przypadku to dana rada stwierdza, czy dane drzewo uznać za pomnik przyrody, czy nie. 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpił do głosowania nad uchwałą. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 19 głosami „za” podjęła: 

uchwał ę Nr XVI/131/2011 

w sprawie ustanowienia pomnika przyrody na terenie miasta Szczecinek. 

 

Ad.11.  

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
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GraŜyna Kuszmar Przewodnicz ąca Komisji Problemów Społecznych: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie, 4 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpił do głosowania nad uchwałą. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 19 głosami „za” podjęła: 

uchwał ę Nr XVI/132/2011 

w sprawie programu współpracy Miasta Szczecinek z o rganizacjami pozarz ądowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z  dnia 24 kwietnia 2003 roku  

o działalno ści po Ŝytku publicznego i o wolontariacie na rok 2012. 

 

Ad.12.  

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Jacek Brynkiewicz Przewodnicz ący Komisji Prawa, Legislacji i Porz ądku Publicznego: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Marek Bogdanowicz Przewodnicz ący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− przypomniał, Ŝe radni otrzymali przed sesją uaktualniony projekt uchwały z wykreślonym słowem 

„tylko” w paragrafie 1 w punkcie 3. 

 

Roman Matuszak radny: 

− zauwaŜył, Ŝe do projektu uchwały w nowej wersji wprowadzony został równieŜ dodatkowy pkt 4, 

zapytał więc, czy ta wersja jest aktualna? 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− potwierdził, Ŝe to jest juŜ wersja aktualna projektu uchwały, przekazana radnym przed sesją, 

− zapytał radnego Romana Matuszaka, czy wnioskuje o kilkuminutową przerwę na bardziej wnikliwe 

zapoznanie się z projektem uchwały, 

− ale po uzyskaniu odpowiedzi, Ŝe radny o przerwę nie wnioskuje przystąpił do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 19 głosami „za” podjęła: 

uchwał ę Nr XVI/133/2011 

w sprawie zmiany regulaminu przyznawania stypendiów  uczniom i studentom. 
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Ad.13.  

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Jacek Brynkiewicz Przewodnicz ący Komisji Prawa, Legislacji i Porz ądku Publicznego: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− przystąpił do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 19 głosami „za” podjęła: 

uchwał ę Nr XVI/134/2011 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie cen za usługi pr zewozowe środkami miejskiej komunikacji 

zbiorowej. 

 

Ad.14. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Szczecinek.  

Uwag nie zgłoszono. 

 

Ad.15. Informacja w sprawie podmiotów, w których je st wykonywana kara ograniczenia wolno ści 

oraz praca społecznie u Ŝyteczna.  

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− odczytał informację, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu z sesji. 

 

Ad.16. Informacja Przewodnicz ącego Rady Miasta.  

 

Roman Matuszak radny: 

− zapytał o pkt 5 pisemnej informacji Przewodniczącego Rady Miasta. 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− wyjaśnił, Ŝe Wiceprzewodniczący Rady Miasta w Białogardzie ma pretensje do personelu Schroniska 

dla zwierząt w Szczecinku za odebranie  psa ze schroniska dla zwierząt w Białogardzie. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− wyjaśnił, Ŝe to pismo  zawiera skargę dotyczącą zabrania z tego schroniska owczarka podhalańskiego 

przez kobietę z Koszalina zajmującą się hodowlą tej rasy, 

− po zabraniu psa okazało się, Ŝe pies jest w cięŜkim stanie zdrowia i zagraŜa pozostałej hodowli, 

− nie chcąc oddawać psa ponownie do Białogardu, właścicielka hodowli zaczęła szukać innego 

schroniska dla zwierząt, które mogłoby przyjąć chorego psa, i tak natrafiła na schronisko  

w Szczecinku, 
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− pies został oddany do schroniska w Szczecinku po uiszczeniu opłaty przez właścicielkę hodowli,  

o czym skarŜący zapomniał napisać, 

− tutaj został poddany kwarantannie i następnie całkowicie wyleczony,  

− Pani Danuta Kadela kierująca schroniskiem w Szczecinku, pomagający jej wolontariusze oraz jej syn, 

pozyskali na działalność schroniska zewnętrzne środki w kwocie ok.60 tys. zł, 

− Pani Kadeli niczego nie moŜna zarzucić, skarga jest bezzasadna. 

 

Roman Matuszak radny: 

− zapytał takŜe o pkt 3 pisemnej informacji Przewodniczącego Rady Miasta. 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− wyjaśnił, Ŝe w związku z pojawieniem się nowego orzecznictwa Sądu Administracyjnego  

o konieczności publikowania w dziennikach urzędowych uchwał  dotyczących wieloletnich programów 

gospodarowania mieszkaniowymi zasobami gminy, Wojewoda zwrócił się z pytaniem, czy Rada 

Miasta Szczecinek dostosuje podjętą kilka lat temu uchwałę do w/w wymogów, czy teŜ Wojewoda 

będzie musiał zastosować rozstrzygnięcie zastępcze, 

− o przedstawienie swojej opinii został poproszony mecenas Czesław Podkowiak oraz Pani Sekretarz 

Miasta, 

− o podjęciu działań zmierzających do dostosowania uchwały do zgłoszonych wymogów został 

powiadomiony Wojewoda, 

− jeszcze w bieŜącym roku pod obrady Rady Miasta trafi projekt uchwały w tej kwestii. 

 

Jerzy Hardie-Dpouglas Burmistrz Miasta: 

− poinformował, Ŝe w ślad za decyzją Przewodniczącego Rady Miasta zobowiązał Prezesa ZGM TBS 

Sp. z o.o. w Szczecinku do opracowania nowego programu, 

− projekt zostanie przygotowany do końca listopada. 

 

Roman Matuszak radny; 

− podziękował za wyczerpującą informację. 

 

Ad.17. Wnioski i zapytania radnych.  

 

Wiesław Drewnowski radny: 

− wyraził uznanie dla Zastępcy Burmistrza Miasta – Daniela Raka za skuteczne działania związane  

z wykonaniem pasa zajazdowego k. sklepu NON STOP na ul. Wyszyńskiego, 

− zgłosił uwagę dotyczącą wyjazdu z ul. Powstańców Wielkopolskich w stronę ul. Lipowej, 

− pojazdy wyjeŜdŜające w ten sposób naraŜone są na kolizję z pojazdami cofającymi z parkingu 

znajdującego się tuŜ za światłami, 

− przy zjeździe w lewo z ul. Wyszyńskiego na parking przy sklepie NETTO nie wykonano pasa 

zjazdowego, tzw. lewoskrętu przez co bardzo często ruch pojazdów jest w tym miejscu spowalniany, 

− problemem jest równieŜ włączenie się do ruchu  autobusu komunikacji miejskiej z przystanku na  

ul. Wyszyńskiego naprzeciwko sklepu NETTO,  
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− chodzi o to, Ŝe autobus ma włączyć się do ruchu prawie przed samą sygnalizacją świetlną, co  

w praktyce stanowi znaczne utrudnienie, 

− zdaje sobie sprawę z faktu, iŜ obecnie zmian juŜ dokonać nie moŜna, ale zasugerował, aby  

w przyszłości nie korzystać więcej z usług projektanta, który wykonał projekt przebudowy  

ul. Wyszyńskiego. 

 

Joanna Pawłowicz radna: 

− odczytała pismo adresowane do Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska w Szczecinie 

zawierające Ŝądanie udzielenia pełnej informacji na temat jakości powietrza nad Szczecinkiem,  

w związku z wystąpieniem w Szczecinku w ostatnich dniach uciąŜliwości związanych  

z zanieczyszczeniem powietrza, 

− pismo zakończone wydrukowanym podpisem: „Radni Rady Miasta Szczecinek”. 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− poprosił radną o wytłumaczenie, kogo miała na myśli odczytując podpis pod w/w pismem, 

− „Radni Rady Miasta Szczecinek” - to znaczy kto? 

 

Joanna Pawłowicz radna: 

− wyjaśniła, Ŝe chodzi o tych radnych, którzy zechcą się pod tym podpisać, 

− zwróciła się do radnych z apelem o podpisanie petycji, 

− jeśli nikt więcej się nie podpisze, to będzie tylko jej podpis. 

W/w stanowi załącznik do niniejszego protokołu z sesji. 

 

Marek Bogdanowicz radny: 

− uwagi radnego Wiesława Drewnowskiego są słuszne, ale inwestycja nie jest jeszcze przez Powiat  

z wykonawcami rozliczona. 

 

GraŜyna Kuszmar radna: 

− w imieniu zarządu Hospicjum im,. Św. Franciszka z AsyŜu podziękowała Burmistrzowi oraz 

wszystkim, którzy zaangaŜowali się w pomoc w publicznej zbiórce pieniędzy, za zebranie kwoty 

przeszło 45 tys. zł przeznaczonej na budowę tego Hospicjum. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta; 

− odnosząc się do uwag radnego Wiesława Drewnowskiego wyjaśnił, Ŝe Burmistrz nie jest ich 

adresatem, poniewaŜ to inwestycja Powiatu i Zarządu Dróg, i to do tych podmiotów naleŜy kierować 

zastrzeŜenia, 

− Miasto nie miało wpływu na wybór projektanta i wykonawcy, 

− nawiązując do wypowiedzi radnej Joanny Pawłowicz stwierdził, Ŝe nie była ona adresowana do 

Burmistrza, dlatego nie wymaga ustosunkowania się, 

− w kwestii uciąŜliwości odorów zostały przeprowadzone rozmowy z zarządem KRONO, 

− firma stara się zdiagnozować, skąd pochodzi ten smród, poniewaŜ obecnie jego źródłem nie są juŜ 

kominy hali produkcyjnej płyt MDF. 
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Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− przypomniał, Ŝe radni otrzymali pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego w Szczecinku dotyczące 

oświadczeń majątkowych, 

− ze względu na ilość nieprawidłowości popełnionych przy wypełnianiu tych oświadczeń, poprosił  

o wnikliwe zapoznanie się z uwagami Naczelnika Urzędu Skarbowego i z informacją pomocniczą, 

− przyznał, Ŝe sam takŜe znajduje się w gronie osób, które popełniły błędy, 

− przypomniał o obchodach Święta Niepodległości w dniu 11.11.2011r. informując, Ŝe uroczystości 

rozpoczną się o godz. 12:30 w Kościele NMP, 

− poinformował, Ŝe jeśli nic się nie zmieni, najbliŜsza sesja odbędzie się w dniu 28 listopada, 

− stwierdził, Ŝe porządek sesji został wyczerpany, 

− zamknął obrady. 

 

Obrady zakończono o godz. 10:55 Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołował:                                                                             Przewodniczący Rady Miasta: 

Dariusz Krupski                                                                          Mirosław Wacławski: 


